



كن حنرا



الهيئة الاتحادية للكهرباء و الماء
Federal Electricity & Water Authority



STAY ALERT



مخاطر الزلازل Earthquake Hazards



Usually, earthquakes happens all of a sudden without warning, therefore it is important to take safety precautions to reduce the damages as much as possible

عادة تحدث الزلازل بدون سابق إنذار لذلك من المهم أخذ الاحتياطات حتى يمكن تقليل الخسائر قدر الإمكان

What are hazards of earthquakes?

ما هي مخاطر الزلازل؟

Most earthquake hazards results from collapsed buildings, falling parts and roofs, which may cause serious injuries

معظم المخاطر الناتجة عن الزلازل بسبب انهيار المباني أو تساقط الأجسام والأسطح مما قد يسبب الإصابات.

What shall I do if an earthquake happened while being at house?

ماذا افعل إذا حدث الزلزال وأنا في المنزل؟



- لا تتحرك أثناء الزلزال إلا بعض خطوات للوصول إلى أقرب مكان آمن يمكن أن تحتمي به (طاولته، مكتب ... إلخ).
- ابقى بعيداً عن الزجاج والنوافذ والأبواب والجدران الخارجية أو أي شيء يمكن أن يتساقط أو يسبب أذى.
- لا تشعل النيران أو أعواد الثقاب إلا عند التأكد من عدم تسرب غاز.
- إذا استطعت أن تعلق مصادر الكهرباء بالمبنى فافعل (خاصة إذا وقع ضرر للأسلاك الكهربائية).
- إذا شعرت أن الزلزال توقف وأصبح الإخلاء آمناً، قم بمغفرة المبنى ولا تستخدم المصعد الكهربائي أبداً.
- اذهب بعيداً عن المبنى حتى إذا تساقطت بعض المواد لا تصيبك بالأذى.

- Don't move during the earthquake, unless if you move to a safer area like (Staying under table or desk... etc).
- Stay away from glass, windows, outer walls and anything that may fall on you.
- Don't ignite until you make sure there is no gas leak.
- Close electricity power sources at your place if possible specially if damaged.
- After the earthquake, if you felt that evacuation is possible then move to safer place and don't use the elevators.



كن حذرا



الهيئة الاتحادية للكهرباء والماء
Federal Electricity & Water Authority



STAY ALERT



What shall I do if an earthquake happened while driving a vehicle?

ماذا أفعل إذا حدث الزلزال وأنا أقود السيارة؟



- توقف بما تسمح حدود السلامة وابقى داخل السيارة.
- توقف في مكان آمن (بعيداً عن المنحنيات، الدوارات الجسور ... الخ).
- تجنب الوقوف قرب أو أسفل المباني والأشجار والجسور أو الأسلاك العلوية.
- لا تحاول القيادة خلال الجسور التي تضررت حتى بعد توقف الزلزال.

- Pull over and stay in your vehicle.
- Stop in safe place (away from curves, roundabouts, bridges...etc).
- Avoid stopping by buildings, trees, overhead electricity lines.
- Don't drive on damaged bridges even after the earthquake.

What shall I do if I was trapped under rubble?

ماذا أفعل إذا تم احتجازي تحت الانقاض؟



- لا تشعل أعواد الثقاب أو أي نار مكشوفة.
- لا تتحرك كثيراً أو تنثر الغبار.
- ضع منديل أو قطعة قماش على فمك لتجنب استنشاق الغبار.
- انقر على الأنابيب أو الجدران لتسمعك فرق الانقاذ.

- Don't ignite until you make sure there is no gas leak.
- Avoid moving unless needed, so you don't inhale dust.
- Put wet piece of cloth or napkin on your mouth to avoid inhaling dust.
- Tap on pipes or walls, so that rescue personnel can hear you.